

**Protokół Nr 15/20**  
**z posiedzenia Komisji Spraw Obywatelskich w dniu 10 marca 2020 roku**

Porządek obrad:

1. Gminny program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie MiG Sobótka na 2020r.
2. Regulamin boisk i placów zabaw na terenie gminy.
3. Sprawy bieżące.
4. Sprawy mieszkaniowe (około godz.14:00).

**Ad. 1**

**Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd** zapytała, czy program opieki nad zwierzętami bezdomnymi na 2020 r. różni się od tego obowiązującego w roku 2019?

**Pani Beata Augustyniak** odpowiedziała, że zmieniła się jedynie firma, do której oddajemy zwierzęta bezdomne i obecnie jest to firma z Dzierżoniowa. Dodała, że w pozostałym zakresie program nie uległ zmianie. Poinformowała, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Powiatowego Lekarza Weterynarii, a brak wyrażenia opinii przez pozostałe organizacje w wyznaczonym czasie, zgodnie z ustawą uznaje się za wydanie opinii pozytywnej.

**Radna Lidia Sączawa** powiedziała, że „Załoga czworonoga” bardzo solidnie wywiązuje się ze swoich zadań.

**Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd** zapytała, czy środki, które zostały zabezpieczone na ten program wystarczyły, czy była konieczność ich zwiększenia?

**Pani Magdalena Sączawa-Szwedowska Skarbnik MiG** powiedziała, że środków zabrakło, ale zrezygnowano z innych zadań zaplanowanych w tym rozdziale.

**Radny Rafał Kotwica** zapytał, jakie są wpływy z opłaty od posiadania psa?

**Pani Magdalena Sączawa-Szwedowska Skarbnik MiG** powiedziała, że nie pamięta dokładnie, ale gdzieś w granicy 4-5 tys. zł. Zaznaczyła, że trzeba brać pod uwagę zwolnienia i to, że gospodarstwa rolne mogą mieć jednego psa i jest on zwolniony z opłat. Dodała, że osoby powyżej 75 roku życia również są zwolnione z opłaty od posiadanego psa.

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla przedstawionego projektu uchwały

Głosów „za” 5, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecny” 1

**Ad. 2**

**Pani Ewa Pigóra** poinformowała, że projekt uchwały w sprawie Regulaminu korzystania z placów zabaw i siłowni zewnętrznych stanowiących własność Gminy Sobótka został już wstępnie sprawdzony przez Wydział Nadzoru i Kontroli Urzędu Wojewódzkiego.

**Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd** zapytała, czy mamy informację ile takich placów zabaw jest na naszym terenie?

**Pani Ewa Pigóra** odpowiedziała, że w mieście jest około 4, a na wsiach w większości są zakładane przez sołectwa.

**Radna Lidia Sączawa** zapytała, co z ich placem zabaw?

**Pan Jakub Zawada** odpowiedział, że czekamy na mapę do celów projektowych.

**Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd** zapytała, czy jest jeszcze rękojmia na wiaty na plaży w Sulistrowicach, ponieważ już 2 razy był łatany dach i nadal jest z nim problem.

**Pan Jakub Zawada** odpowiedział, że już rozmawiał z wykonawcą w tej sprawie.

**Radny Rafał Kotwica** powiedział, że dobrze byłoby uzupełnić również piasek.

**Pani Magdalena Sączawa-Szwedowska Skarbnik MiG** zaznaczyła, że to są właśnie zadania realizowane z pozostałej działalności, gdzie zawsze brakuje środków.

**Radny Rafał Kotwica** powiedział, że mieszkańcy skarżą się również na brak miejsc do parkowania przy plaży.

**Pani Magdalena Sączawa-Szwedowska Skarbnik MiG** odpowiedziała, że parkingi są tylko nikomu nie chce się przejść kawałek.

**Radny Rafał Kotwica** powiedział, że przez wykop wodociągów jest teraz dużo ziemi i kamieni w lasku nad samą wodą i może dzięki temu udałoby się tam usypać kilka miejsc parkingowych.

**Pan Jakub Zawada** powiedział, że myśleli o tym, ale najpierw trzeba byłoby wyciąć wszystkie krzaki.

**Pani Magdalena Sączawa-Szwedowska Skarbnik MiG** powiedziała, że mieszkańcy i przyjezdni powinni się nauczyć, że samochody zostawia się z drugiej strony tamy.

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla przedstawionego projektu uchwały

Głosów „za” 5, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecny” 1

### Ad. 3

**Pani Violetta Gaworczyk Sekretarz MiG** przedstawiła projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących zmiany wszystkich statutów sołectw Gminy Sobótka. Dodała, że termin konsultacji zostanie określony w zarządzeniu Burmistrza. Poinformowała, że zmiany dotyczą terminu organizowania zebrań wyborczych, określenia minimalnej ilości mieszkańców dla ważności zebrania (zgodnie z wyrokami sądów nie można uzależniać ważności wyborów, od ilości osób przybyłych na zebranie) oraz wydłużenia kadencji do 5 lat

**Radny Rafał Kotwica** zapytał, że brak wymaganej ilości mieszkańców do ważności zebrania (obecnie 1/5) dotyczy również zebrań, na których ustalany jest fundusz sołecki?

**Pani Violetta Gaworczyk Sekretarz MiG** odpowiedziała, że będzie to dotyczyło wszystkich zebrań wiejskich.

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla przedstawionego projektu uchwały

Głosów „za” 5, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecny” 1

**Pani Magdalena Sączawa-Szwedowska Skarbnik MiG** poinformowała, że w tym roku Olbrachtowice zostaną zgłoszone do odnowy wsi. Dodała, że wieś przeznaczyła na ten cel cały fundusz sołecki, a gmina musi dołożyć około 48 tys. zł.

**Burmistrz MiG Mirosław Jarosz** zapytał, czy kwota 60 tys. zł wystarczy na zakończenie zaplanowanego zadania?

**Pan Jakub Zawada** odpowiedział, że na to, co zaplanował sołtys tak.

**Radna Marzena Podeszwa** zapytała jak wygląda spawa oświetlenia w Żeruszycach?

**Pani Magdalena Sączawa-Szwedowska Skarbnik MiG** odpowiedziała, że wiąże się to z pieniędzmi i trzeba wskazać z czego zrezygnujemy. Dodała, że chcą wyjaśnić ostatecznie, czy fundusz sołecki może zostać przeznaczony na wykonanie oświetlenia, bo jest to problem kilku miejscowości.

**Pan Jakub Zawada** zaznaczył, że budowa oświetlenia to nowe zadanie inwestycyjne.

**Burmistrz MiG Mirosław Jarosz** powiedział, że tak naprawdę problem braku oświetlenia dotyczy większej ilości miejscowości.

**Przewodnicząca Komisji Danuta Szczech-Drozd** powiedziała, że ma nadzieję, że mimo wszystko uda się w tym roku znaleźć środki na wykonanie oświetlenia w Żeruszycach.

**Pan Jakub Zawada** poinformował, że odbył się już przetarg na budowę świetlicy w Strachowie i firma została wyłoniona (wartość zadania 273 tys. zł). Poinformował, że przetarg na remizę zostanie ogłoszony w dalszej kolejności.

**Radna Lidia Sączawa** powiedziała, że mieszkańcy Nasławic pytali, jaka jest procedura zmiany nazwy ulicy Komuny Paryskiej? Dodała, że prezes kamieniołomu również przyłącza się do tego.

**Pani Magdalena Sączawa-Szwedowska Skarbnik MiG** zaznaczyła, że wiąże się to ze zmianą wszystkich dokumentów przez mieszkańców.

**Radny Rafał Kotwica** powiedział, że najlepiej zwołać w tej sprawie zebranie wiejskie, aby większa liczba osób podjęła decyzję w tej sprawie.

**Radna Lidia Sączawa** powiedziała, że docierają do niej informacje, że jest rzekomo pomysł uruchomienia kamieniołomu na Górze Kunowskiej.

**Burmistrz MiG Mirosław Jarosz** powiedział, że obiecał ludziom i nie będzie tam żadnego kamieniołomu.

**Z-ca Burmistrza Ewa Fiedler-Leńska** powiedziała, że będziemy musieli zmienić studium wskazując, że w tym miejscu jest złożo, bo do tego obliguje nas prawo, ale żeby mogli uzyskać koncesję konieczne jest przystąpienie do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, a do tego już nikt nie może nas zmusić.

**Pan Jakub Zawada** odnosząc się do zmiany budżetu powiedział, że w zadaniu racjonalizacja gospodarki wodno-ściekowej brakuje środków na roboty dodatkowe, których jest bardzo dużo na wartość pół mln. zł (głównie wymiana wodociągu w drogach, gdzie jest prowadzona kanalizacja). Dodał, że nie chcą tego zostawiać i kłaść nowej nawierzchni żeby nie okazało się, że za pół roku trzeba znowu ryc drogę. Powiedział, że trzeba również wymieniać niektóre odcinki kanalizacji deszczowej. Zazaczył, że na tę chwilę roboty dodatkowe nie są kosztem kwalifikowanym.

**Pani Sylwia Stroka** powiedziała, że chcieliby również rozpocząć remonty łazienek w UMiG, które od lat nie były remontowane. Dodała, że aby rozpocząć zadanie potrzebny jest również projekt, który pozwoli na wymianę całej instalacji (koszt 3,5 tys. zł).

**Pani Magdalena Sączawa-Szwedowska Skarbnik MiG** odpowiedziała, że w tym przypadku będzie to przesunięcie środków.

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla przedstawionych propozycji zmiany budżetu

Głosów „za” 5, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecny” 1

**Pan Jakub Zawada** poinformował, że Starostwo przygotowało już dokumenty związane z przekazaniem zadania związanego z programem Bezpieczna Droga, ale nie zdążył jeszcze przygotować uchwały (sprawa dotyczy budowy chodników w miejscowościach: Rogów Sobócki, Przedzrowice, Świątniki). Dodał, że do komisji budżetowej uchwała zostanie przygotowana.

**Radna Edyta Hajdamowicz** powiedziała, że otrzymała telefon od radnej powiatowej o wystosowanie z gminy pisma w sprawie przesunięcia przystanku na Alei Świętej Anny, ponieważ są w trakcie opracowywania projektu.

**Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd** poinformowała, że do Rady Miejskiej wpłynęło pismo z ZGKiM „Śleza” w sprawie zakupu wozu asenizacyjnego w 2020 roku.

**Pan Grzegorz Białczak Dyrektor ZGKiM „Śleza”** powiedział, że jeden z samochodów ma 35 lat, zamortyzował się zupełnie i jest już problem z jego użytkowaniem.

**Radna Lidia Sączawa** powiedziała, że ona czasem boi się jechać za tym samochodem.

**Radny Rafał Kotwica** powiedział, że z samochodu leje się nawet olej, co widać na podwórkach mieszkańców.

**Pan Grzegorz Białczak Dyrektor ZGKiM „Śleza”** poinformował, że na koniec roku kończy im się leasing na samochód WUKO.

**Pani Magdalena Sączawa-Szwedowska Skarbnik MiG** powiedziała, że na tej działalności zakład ponosi straty, ale chodzi o efekt ekologiczny. Dodała, że w tym roku, aby zapłacić stary i nowy leasing zakład musi z czegoś zrezygnować.

**Pani Agnieszka Bielecka Główna Księgowa ZGKiM „Śleza”** powiedziała, że zakład przeprowadza redukcję zatrudnienia, więc pojawiają się jakieś oszczędności. Dodała, że będą informowali na bieżąco o sytuacji.

**Pani Magdalena Sączawa-Szwedowska Skarbnik MiG** powiedziała, że zakład musi zamknąć się w środkach, które posiada.

**Pan Grzegorz Białczak Dyrektor ZGKiM „Śleza”** powiedział, że zamierzają również zmienić cenę usług na tyle, aby przynajmniej zrównać się z Gniechowicami, ponieważ nasze ceny są naprawdę niskie.

**Radna Marzena Podeszwa** powiedziała, że zastanawia się czy podniesienie ceny nie spowoduje pojawienia się ścieków w rowach.

**Pani Magdalena Sączawa-Szwedowska Skarbnik MiG** powiedziała, że znowu podniesie się larum wśród mieszkańców, którzy nie mają kanalizacji, że płacą znacznie więcej niż Ci,

którzy już kanalizację posiadają.

**Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd** zaznaczyła, że na dzisiejszej komisji nie zapadają decyzje w sprawie podwyżki cen za ścieki tylko w sprawie złożonego wniosku o leasing samochodu. Dodała, że wrócić do tego tematu, gdy zostanie złożona konkretna propozycja.

**Pani Magdalena Sączawa-Szwedowska Skarbnik MiG** powiedziała, że sprawa leasingu też nie jest łatwa, ponieważ to ona później ma problem z tym, że zakład nie ma środków na koncie. Dodała, że podwyżka ścieków nie jest argumentem, ponieważ na dzień dzisiejszy nie zapadła w tej sprawie decyzja.

**Radny Rafał Kotwica** przypomniał, że Pan Dyrektor wyraźnie dzisiaj powiedział, że poradzą sobie z tym drugim leasingiem.

**Burmistrz MiG Mirosław Jarosz** powiedział, że samochód musi zostać zakupiony i to nie ulega wątpliwości.

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii nad wnioskiem ZGKiM „Śleża” w sprawie zakup samochodu asenizacyjnego, z zaznaczeniem, że zakład musi sobie sam poradzić z finansowaniem tej inwestycji.

Głosów „za” 5, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecny” 1

**Radny Rafał Kotwica** odnosząc się do tymczasowej lokalizacji placu targowego powiedział, że miała być możliwość parkowania samochodów za kamieniami Alei Sław Kolarstwa?

**Pan Jakub Zawada** wyjaśnił, że była mowa o tym, że jeżeli zabraknie miejsca dla kupujących na górnym parkingu to wówczas będą mogli zaparkować samochody tam, gdzie są one parkowane, podczas różnego rodzaju imprez sportowych.

**Radny Rafał Kotwica** zapytał, na jakim jesteśmy etapie, jeżeli chodzi o przygotowanie targowiska?

**Pan Grzegorz Białczak Dyrektor ZGKiM „Śleża”** odpowiedział, że ogrodzenie jest już skończone i będzie miało za zadanie wylapywanie ewentualnych śmieci z targowiska. Dodał, że 13 marca przyjedzie kontener sanitarny.

#### Ad. 4

Sprawy mieszkaniowe – protokół ZGKiM „Śleża”.

Protokołowała

*Rekśó*  
Agata Rekśó

Przewodnicząca Komisji

*D. Drozd*  
Danuta Szczęch - Drozd